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Ad punkt 1 - Forslag til afgørelse om EU´s 6. miljøhandlingsprogram

Rådet nåede med enstemmighed til politisk enighed om en fælles holdning. Det blev præciseret, at Kommissionen skal 
realisere programmet løbende indenfor 4 år. Det blev fastslået, at fællesskabet skal reducere ikke bare miljøbelastningen fra 
pesticider men også brugen. Endvidere blev der vedtaget en bestemmelse om, at en kommende revision af direktivet om 
plantebeskyttelsesmidler, når det er hensigtsmæssigt, kan indeholde sam menlignende vurderinger og udviklingen af fælles 
godkendelsesprocedurer for markedsføring af pesticider. Kommissionen blev forpligtet til at konsultere miljø- og 
forbrugerorganisationer samt andre brede interessentgrupper i forbindelse med indgåelse af frivillige aftaler med industrien. 
Endvidere blev indgåelsen af en global aftale i forbindelse med Verdenstopmødet i Johannesburg 2002 indarbejdet som et 
mål. 

Ad punkt 2 - Forslag til direktiv om adgang til miljøoplysninger 

Rådet nåede med enstemmighed til politisk enighed om en fælles holdning. På Danmarks foranledning blev det 
tilføjet i en rådserklæring, at Kommissionen inden et år skal fremlægge en redegørelse for, hvad der er 
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nødvendigt for Fællesskabets gennemførelse af hele Århus-konventionen. Finland afgav en erklæring om 
fortolkningen af myndighedsbegrebet. Tyskland afgav en erklæring o m fortolkningen af de 
informationsforpligtelser, som påhviler lokale myndigheder.

Ad punkt 3 - Forslag til direktiv om elektronikaffald og forslag til direktiv om farlige stoffer i 
elektriske produkter

Rådet nåede med enstemmighed til politisk enighed om en fælles holdning til begge direktiver. For så vidt 
angår forslaget om elektronikaffald blev der åbnet mulighed for at introducere nye oparbejdningsmetoder, 
under forudsætning af, at de som minimum kan sikre et beskyttelsesniveau på niveau med det, der sikres ved 
separat behandling. Der blev tilføjet en mulighed for medlemsstaterne til at undtage små virksomheder for 
forslage ts finansielle forpligtelser. Fristen for opnåelse af genanvendelses- og nyttiggørelsesmålene blev sat til 
46 måneder efter direktivets ikrafttræden.

For så vidt angår forslaget om farlige stoffer blev subsitutionsterminen (datoen efter hvilken der ikke længere 
må findes bly, kviksølv, cadmium, hexavalent chrom, og flammehæmmerne PBB og PBDE i de omfattede 
produkter) sat til senest 2007. Der blev indført revisionsmekanismer med henblik på at kunne udvide listen 
over stoffer, der skal udfases, og begrænse listen over anvendelsesområder, der er undtaget for 
substitutionskravet . 

Ad punkt 4 - Forslag til afgørelse om opstilling af liste over prioriterede stoffer i vandrammedirektivet
Rådet nåede med enstemmighed til politisk enighed om at acceptere samtlige parlamentets ændringsforslag og 
dermed vedtage forslaget efter parlamentets første læsning. Kommissionen oplyste, at den vil afgive to 
erklæringer om hhv. sit eget forbehold overfor tidsfristen for vurderingen af de stoffer på listen, som endnu 
ikke er klassificeret som enten prioriterede eller prioriterede farlige og sin fortolkning af visse af parlamentets 
ændringsforslag. < b=""> 

Ad punkt 5 - Forslag til ændring af direktiv om emissioner fra motor- 

køretøjer (koldstart-emissioner fra små varebiler) 
Rådet nåede til politisk enighed om at acceptere samtlige parlamentets ændringsforslag og dermed vedtage 
forslaget efter parlamentets første læsning.

Storbritannien undlod at stemme med henvisning til, at de fandt, at omkostningerne ved forslaget ikke stod i et 
rimeligt forhold til de miljømæssige gevinster.

Ad punkt 6 - Hvidbog om Fællesskabets kemikaliestrategi

Rådet vedtog konklusioner.

Ad punkt 7 - Kommissionens grønbog om integreret produktpolitik 

Rådet vedtog konklusioner.

Ad punkt 8 - Forberedelse af Verdenstopmødet om bæredygtig udvikling (Johannesburg, september 
2002)

Rådet vedtog konklusioner.

Ad punkt 9 - Klimastrategi

Rådet vedtog konklusioner. 

Ad punkt 10 - Miljøintegration og bæredygtig udvikling



Rådet havde en drøftelse af sammenhængen mellem integration af miljøpolitikken i sektorrådenes arbejde, 
Kommissionens strategi for en bæredygtig udvikling og dennes sammenhæng med det 6. 
miljøhandlingsprogram. Der var enighed om at anbefale, at integrationsprcessen skal fortsætte.

Ad punkt 11 - Præsentation fra Kommissionen/ afrapportering om status for forberedelse vedrørende 
5 forslag

Kommissionen orienterede om de fem forslag. For så vidt angår det kommende regelsæt om sporbarhed af 
GMO beklagede Kommissionen, at det endnu ikke havde været muligt at fremlægge udkast til forslag for 
ministrene. Kommissionen begrundede udsættelsen med, at der i øjeblikket foregik et arbejde for at koordinere 
det kommende forslag fra miljødirektoratet om sporing af GMO med et forslag fra generaldirektoratet for 
sundhed og forbrugerbes kyttelse om GMO i fødevarer og foderstoffer. Kommissionen bekendtgjorde 
endvidere, at der fandt overvejelser sted om indførelse af tærskelværdier for GMO godkendt i lande udenfor 
Fællesskabet i et af de to kommende forslag. Flere lande – herunder Danmark – bemærkede, at de ønskede et 
forslag fremsat hurtigst muligt. Danmark og enkelte andre lande bemærkede endvidere, at man var bekymrede 
over udsigten til at skulle indføre tærskelv& for ikke-godkendte GMO.

Ad punkt 12 - Formandsskabets afrapportering om forhandlingsstatus for 4 forslag.

Formandskabet orienterede om status for forhandlingerne.

Ad punkt 13 - Fællesskabsinitiativ vedrørende kviksølv 

Rådet vedtog konklusioner, som pålægger Kommissionen at afklare de retlige forhold vedrørende 
omlægningen af klor-alkaliindustrien, kortlægge konsekvenserne ved anvendelsen af kviksølv og gerne inden 
udgangen af 2001 aflægge rapport til Rådet om behovet for en indsats i EU og kandidatlandene.


